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Přítomni: předseda H Skalická, další členové: M Táborský, V Danzig, L Francek, Z Jojko, I 

Karel, J. Karlíček, L. Pavlíčková, M Rýzlová, R Stříbrný,J. Šťastný, T Švarcová, M Táborský, 

J Veselý , omluvena J.Píšová 

1. PCSK9 inhibitory 

Informace o vrácení PCSK9 zpět do režimu centrové léčby od 1.4.2024.Správní 

řízení na úrovniSUKLu a na MZ není ještě definitivně uzavřeno.                                                      

Proběhla komunikace s vedením VZP stran předepisování PCSK9i v kardiologických 

ambulancích. Protože se jedná o léčbu ekonomicky vysoce náročnou, je nutné, aby 

ambulantní zařízení měla dlouhodobě jistotu v tom, že nebudou uplatněny regulační 

mechanismy ve vztahu k průměrné úhradě na pacienta. 

Vyjádření VZP: 

1. Léčivé přípravky na recept mají sice úhradovou vyhláškou stanoveny regulační 
mechanismy, které se odvíjí od průměrné úhrady v referenčním období na jednoho 
unikátně ošetřeného pojištěnce, nicméně zároveň je k těmto regulacím doplněno, že 
se nepoužijí, pokud bylo nezbytné poskytnutí hrazených služeb, na jejichž základě 
došlo k překročení průměrných úhrad. 
2. Většina ambulantních kardiologů (a také internistů a diabetologů) je zapojena 
v Motivačním programu VZP PLUS, ve kterém si sjednávají mj. také klauzuli, že VZP 
u nich neuplatní regulační mechanismy na preskripci léčivých přípravků na receptech, 
a to právě z důvodu, aby mohli zajistit péči na náležité odborné úrovni. 
 
U ostatních zdravotních pojišťoven zatím není vyřešeno. O dalších krocích budeme 

informovat. 

 

2. Kulaté stoly  

Na úrovni každého z krajů bude uspořádán „kulatý stůl“ se zástupci kraje, plátců (ZP), 

odborných lékařů PL a zástupce ČKS (včetně zástupce ČAAMK k navržení zástupců 

jsme byli vyzváni předsedou ČKS), zástupci pacientských organizací.  Již proběhlo 

v Ostravě Předpokládají se schůzky ve všech krajích do konce 6/24.  

Navržení zástupci pro již naplánovaná setkání. 
Plzeňský kraj (Plzeň) – středa 27.3.2024 Prof.Táborský 
Karlovarský kraj (Karlovy Vary) – úterý 9.4.2024 výborem navržený MUDr. Shee – za-
tím nepotvrzeno 
Královéhradecký kraj (Hradec Králové) – středa 10.4.2024 MUDr. J. Veselý 
Zlínský kraj (Zlín) – úterý 16.4.2024 MUDr. J. Karlíček 
Kraj Vysočina (Jihlava) – středa 24.4.2024 MUDr. R. Stříbrný 
Konkrétní jména budou ještě potvrzena ČKS a lékaři dostanou oficiální pozvánku.  

 

3. Žádost ČAAS (Česká asociace srdečního selhání) o spolupráci 

Prof Krejčí navrhl vytvořit databázi kardiologických ambulancí, které se budou 

navazovat na léčbu pacientů se SS v kardiocentrech. Seznam včetně veškerých 

kontaktů by byl zveřejněn na stránkách ČKS. Diskutující členové ČAAMK se shodli, 

že tento krok neshledáváme smysluplným – péče o pacienty se srdečním selháním je 

již nedílnou součástí práce všech kardiologických ambulancí a nelze je kategorizovat. 

Kontakty na všechny ambulance jsou dostupné na stránkách plátců (ZP) a dále i v 



Národním registru ZZ. V rámci našich ambulancí se snažíme pacientům vyjít vstříc 

časným termínem, ale dostupnost termínů se průběžně mění a nelze dopředu 

odhadovat. V případě, že pacient nemůže dostupnou kardiologickou ambulanci najít, 

měla by mu ho pomoci sehnat jeho ZP.  

Vyjádření výboru ČASS připraví dr. Veselý – člen výboru ČASS s dr. Skalickou. 

 

4. Různé 

Problematika řešení EKG monitorace  

T.č. lze vykázat pouze kod24-hodinové monitorace (17240) 6x za kvartál, ale ne v na 

sebe navazujících dnech (vícedenní EKG v po sobě jdoucích dnech tedy vykázat 

není možné, výsledky revizí ZP).  

Jediným řešením se nabízí příprava nového výkonu, což je dlouhodobý a náročný 

proces. 

Za tímto účelem byla navržena pracovní skupina ve složení prof. M Táborský, Dr. Z 

Jojko a Dr. H Skalická, hlasováním odsouhlaseno. 

Pokud by měl být nový kod schválen k 1.1. 2025 je nutné podat žádost s kalkulacemi 

kódu co nejdřív. Při přípravě návrhu je, nutné zohlednit vývoj telemetrických metod a 

nových přístrojů za účelem vícedenních monitorací. 

 

Vylepšení spolupráce s PL (dle návrhu Dr Rýzlové) 

Vypracování konkrétního návrhu ČAAMK pro jednání se SPL se bude věnovat  

prof.Táborský,dr.Jojko, dr.Rýzlová. 

Dr Jojko k této problematice: uvedl, že SAS již s výborem SPL (sdružení praktických 

lékařů) jednání zahájil a o pokračování bude informovat. 

Dr Karel navrhuje téma probrat v rámci blokuv Brně (kde již navrženo téma 

managementu pacientů s FIS ve spolupráci s PL) a je přizván dr. Šonka. 

Našim cílem je uskutečnit kooperativní spolupráci v péči o společné pacienty 

aby byli včas a správně diagnostikováni a léčeni.  

 

 

zápis ze dne 12.3.2024 pro členy ČAAMK připravil MUDr. Jiří Šťastný 

MUDr. Pavlíčková Lenka 

      MUDr. Skalická Hana, CSc., FESC 


